
Protokół Nr   XIII   / 2019  

z obrad  XIII sesji Rady Miasta Rypin w dniu  23 października 2019 roku  w Urzędzie Miasta Rypin  

pod przewodnictwem p.  Sławomira  Malinowskiego  - Przewodniczącego  Rady Miasta Rypin . 

 

   Na stan  15 radnych  obecnych było  15. 

   Lista obecności stanowi  zał. Nr   1 do protokołu.  

   Sesja trwała od godz. 14.00  do godz. 18.30 

 

Porządek obrad : 

1.  Sprawy organizacyjne: 

     a/ otwarcie obrad  XIII sesji Rady  Miasta Rypin i stwierdzenie quorum, 

     b/  przyjęcie porządku obrad  XIII sesji. 

     c/ przyjęcie protokołu  XII  sesji. 

     d/ komunikaty  Przewodniczącego  Rady Miasta.  

2. Sprawozdanie Burmistrza  Miasta Rypin z działalności w okresie od XII sesji,  

    w tym z realizacji uchwał. 

3.  Sprawozdanie przewodniczących Komisji Rady  z prac komisji.  

4.   Informacja  Przewodniczącego Rady Miasta Rypin  o oświadczeniach majątkowych   

      złożonych  przez radnych Rady Miasta Rypin. 

5.   Informacja  Burmistrza Miasta Rypin  o oświadczeniach  majątkowych  złożonych przez  

      osoby  zobowiązane  zgodnie z art. 24h ust. 3 ustawy  o samorządzie  gminnym. 

6.   Informacja o wykonaniu budżetu  miasta Rypin  za I półrocze  2019 roku.  

7.   Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2018-2019. 

 

8.  Wybory ławników: 

      a/ podjęcie uchwały  w sprawie ustalenia regulaminu  głosowania  w wyborach  ławników    

          do   Sądu Rejonowego  w Rypinie   (projekt uchwały  Nr  XIII/97/2019), 

      b/   przedstawienie opinii Zespołu  do spraw zaopiniowania  kandydatów  na ławników, 

      c/    powołanie  komisji skrutacyjnej, 

      d/    przeprowadzenie  wyborów tajnych,  

      e/    podjęcie  uchwały  w sprawie  wyboru ławników  do Sądu  Rejonowego  w Rypinie  



            (projekt uchwały  Nr  XIII/ 98 /2019). 

9.  Podjęcie uchwał: 

      a/ w sprawie przyjęcia  przez Gminę Miasta Rypin  Samorządowej  Karty   

          Praw  Rodzin (projekt uchwały Nr  XIII/ 99 /2019), 

       b/ w sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi  Rypińskiemu na  

           realizację zadania  pn. Przebudowa  odcinka  drogi powiatowej  nr   

          2118C-  Szafarnia – Wąpielsk- Długie – Rypin  (ul. Piaski), (projekt  

          uchwały Nr XIII/100/2019), 

        c/ w sprawie  przyjęcia wniosku  o dofinansowanie do realizacji (projekt uchwały  Nr   

               XIII/101/2019), 

        d/ w sprawie  wyrażenia zgody  na przeznaczenie  nieruchomości do  sprzedaży (projekt  

               uchwały  Nr  XIII/102/2019). 

        e/  zmieniająca uchwałę w sprawie  uchwalenia budżetu miasta Rypin  na 2019 rok             

           (projekt uchwały  Nr  XIII/103 /2019 r.), 

       f/ zmieniająca uchwałę  w sprawie uchwalenia  Wieloletniej Prognozy  

           Finansowej  Gminy  Miasta Rypin  na lata  2019-2027 (projekt  uchwały  

           Nr XIII/104/2019), 

       g/ w sprawie  nadania nazwy  dla skweru przy ul.  Powstania Styczniowego  w Rypinie ( projekt  

           uchwały  Nr  XIII/105/2019 ), 

       h/  w sprawie udzielenia  pomocy finansowej  Powiatowi  Rypińskiemu   na realizację zadania  pn.  

           „Przebudowa odcinka  drogi powiatowej nr  228C Rypin – ul. Dworcowa  polegająca  na  

            przebudowie  ciągu  pieszo-  rowerowego ( projekt uchwały Nr  XIII/106/2019 ). 

10. Wnioski i informacje. 

11. Zamknięcie  obrad   XIII sesji Rady Miasta Rypin. 

   

Ad.1a 

Przewodniczący  Rady Miasta p. Sławomir Malinowski  otworzył obrady XIII sesji, stwierdził  qworum. 

Powitał wszystkich  przybyłych na obrady sesji jak również  oglądających  sesje  online. 

 

 



Ad. 1b 

Porządek  obrad radni  otrzymali w ustawowym terminie . 

Przewodniczący  Rady Miasta wnioskował o wprowadzenie do porządku obrad sesji  2 projektów 

uchwał  :  

- w punkcie  9g – projektu uchwały Nr  XIII/105/2019   w sprawie  nadania nazwy  dla skweru przy ul.   

  Powstania Styczniowego  w Rypinie .  

 Rada Miasta Rypin  14 głosami „za „  przy 1 „wstrzymującym „  wniosek przyjęła.   

Protokół głosowania  imiennego stanowi  zał. nr  2  do protokołu.  

- w punkcie  9h – projektu uchwały  Nr XIII/106/2019  w sprawie udzielenia  pomocy finansowej  

Powiatowi  Rypińskiemu   na realizację zadania  pn. „Przebudowa odcinka  drogi powiatowej nr  228C 

Rypin – ul. Dworcowa  polegająca  na przebudowie  ciągu  pieszo-  rowerowego. 

 Rada Miasta Rypin  15 głosami „za „ jednogłośnie wniosek  przyjęła. 

Protokół głosowania  imiennego stanowi  zał. nr  3  do protokołu. 

 Radny p. Leszek Furman  zgłaszał wniosek  o wycofanie  z porządku  obrad projektu uchwały   Nr 

XIII/99/2019  w sprawie przyjęcia  przez Gminę Miasta Rypin  Samorządowej  Karty   Praw  Rodzin .  

Przewodniczący  Rady  przypominał, że było to  tematem wspólnego posiedzenia Komisji Rady, gdzie  

radni wyrazili pozytywną opinię w przedmiocie   w/w  projektu uchwały.  

 Poddał wniosek p. Furmana pod głosowanie. 

Rada Miasta Rypin 4 głosami  „za „, przy  8 „ przeciw „  i 3 „wstrzymujących  wniosek odrzuciła.  

Protokół głosowania  imiennego  stanowi zał. nr 4   do protokołu.  

Następnie  Przewodniczący Rady Miasta  poddał pod głosowanie   porządek obrad sesji  

uwzględniający wprowadzone  zmiany.  

Rada Miasta Rypin  14 głosami „za „, przy  1 „wstrzymującym „  przyjęła porządek obrad XIII sesji. 

Protokół głosowania  imiennego  stanowi zał. nr 5    do protokołu. 

 

 

 



Ad. 1c 

 Rada Miasta Rypin  15 głosami „za „  jednogłośnie  przyjęła  protokół  XII  sesji. 

Protokół głosowania  imiennego  stanowi zał. nr  6  do protokołu. 

 

Ad.1d 

Przewodniczący Rady poprosił  Burmistrza Miasta o oficjalne  przekazanie  sprzętu medycznego 

zakupionego w ramach projektu „Ratujmy i uczmy ratować” w ramach budżetu obywatelskiego na 

2019 rok. Projekt zakładał zakup sprzętu ratownictwa medycznego, fantomów, które zostaną 

przekazane poszczególnym jednostkom. Przewodniczący podziękował pomysłodawczyni tego 

projektu, p. Małgorzacie Grodzickiej. 

Pani Grodzicka podkreśliła, że sukces jest owocem pracy wielu osób. Wniosek do budżetu 

obywatelskiego został złożony w ostatniej chwili. Prosiła też, aby kolejne edycje budżetu 

obywatelskiego bardziej nagłaśniać. 

Następnie Przewodniczący Rady wraz z panem Burmistrzem dokonali przekazania sprzętu 

medycznego poszczególnym jednostkom. Sprzęt otrzymały Szkoły Podstawowe, Liceum 

Ogólnokształcące, Zespół Szkół Nr 2, Zespół Szkół Nr 3, przedszkola miejskie, RDK i MZD. Jeden 

zestaw przeznaczony został  dla Urzędu Miasta.  

 

Ad.2 

 Burmistrz Miasta informował , że realizację uchwał  z ostatniej sesji radni otrzymali  w dokumentach.  

Co do działalności  od ostatniej  sesji  informował m.inn, że :  

1. Trwają roboty związane z przebudowa ul. Cholewińskiego i Koszarowej. 4 września 2019 roku 

dokonano odbioru części zadania w zakresie przebudowy oświetlenia ulicznego. Nowe oświetlenie 

składa się z 12 słupów stalowych o wys. 8 m. z lampami ledowymi. Wymieniony został również kabel 

zasilający na długości około 350 mb. Roboty drogowe realizuje PRD Lipno. Do wykonania pozostała 

jeszcze nawierzchnia ścieralna jezdni  na ul. Cholewińskiego, zagospodarowanie zieleni, oznakowanie 

oraz drobne roboty wykończeniowe. Na to zadanie uzyskaliśmy dofinansowanie z Funduszu Dróg 

Samorządowych w wysokości 80% kosztów kwalifikowalnych inwestycji. Przy wartości robót 

wynoszącej około 1 480 tys. dofinansowanie osiągnie wysokość 1 186 tys. zł.  



2. Kontynuowane są również roboty związane z przebudową ul. Garncarskiej,  

Ks. Chojeckiego i ul. Zduńskiej. Wykonawcą jest również PRD Lipno. W ramach inwestycji wykonane 

zostaną nowe nawierzchnie bitumiczne, wymienione zostaną  studzienki wpustowe deszczówki oraz 

część krawężników i chodników.  W ulicy Zduńskiej zmienione zostaną także warstwy konstrukcyjne 

jezdni. Kosztorysowa wartość robót wynosi około 504 tys. Na to zadanie również uzyskaliśmy 

dofinansowanie z Funduszu Dróg Samorządowych w wysokości 80% kosztów kwalifikowalnych 

inwestycji w kwocie do 432,5 zł.   

3. Otrzymaliśmy również dobrą wiadomość, że będące dotychczas na liście rezerwowej zadanie 

polegające na przebudowie ul. Cichej otrzyma dofinansowanie z FDS  

w wysokości  blisko 370 tys. stanowiące 50% kosztów kwalifikowalnych. Aktualnie przygotowujemy 

dokumenty niezbędne do podpisania umowy.   

4. W dniu 27 września 2019 roku odebrane zostały roboty budowlane na zadaniu „Przebudowa 

nawierzchni ul. Lipowej”. Wykona została nawierzchnia z kostki brukowej betonowej z wymianą 

krawężników. Nową nawierzchnię zyskały również zjazdy i dojścia na posesje. Powykonawcza wartość 

robót wyniosła 125,5 tys. zł.   

5. Zakończyliśmy również większość robót związanych z realizacją  projektu z Budżetu 

Obywatelskiego pn. Psi Park – Rypin – wybieg dla psów. Do wykonania zostało jeszcze doświetlenie 

terenu wybiegu parku, do którego wykorzystamy istniejące na nim słupy oświetleniowe. Czekamy na 

wykonanie robót przez firmę zewnętrzną, które powinny zakończyć się w przyszłym tygodniu. 

Pozostałe prace tj. projekt, budowę ogrodzenia i montaż urządzeń wykonaliśmy siłami własnymi. Na 

każdym etapie konsultowaliśmy przyjęte rozwiązania z pomysłodawcą projektu. Pomimo 

tymczasowego braku oświetlenia nic nie stoi na przeszkodzie w korzystaniu z psiego parku i 

właściciele psów skrzętnie z tego korzystają. Dzięki informacjom z mediów społecznościowych już go 

wykorzystają. Dotychczas poniesione koszty zakupów materiałów wynoszą około 29 tys. zł.    

6. Prowadzimy również roboty na zadaniu pn. Przebudowa chodnika przy budynku Nowe 

Osiedle 8. Ułożone zostało około 50% nawierzchni z kostki brukowej na podbudowie  

z betonu. Prace wykonywane siłami własnymi powinny zostać zakończone do końca przyszłego 

tygodnia.  

7. Odebraliśmy dokumentację na budowę oświetlenia placu zabawa w parku miejskim. 

Wykonanie oświetlenia zaplanowane jest na rok przyszły.   



8. W pierwszym postępowaniu przetargowym dla Rypińskiej Grupy Zakupowej na Dostawę 

energii elektrycznej w okresie od 01.01.2020r. do 31.12.2020r. wpłynęła tylko jedna oferta na część 

dotyczącą oświetlenia drogowego. W związku z powyższym zostało wszczęte kolejne postępowanie 

na część dotyczącą dostawy energii elektrycznej do obiektów i lokali. Niestety w związku z wejście w 

życie tzw. „ustawy prądowej” i nałożonymi nią obowiązkami dostawcy energii ograniczyli składanie 

ofert, bowiem zobligowani są w określonym terminie wystawić korekty i wprowadzić zmiany do 

zawartych umów. W związku z „ustawą prądową” szacowana wartość do zwrotu dla Gminy Miasta 

Rypin (wraz z jednostkami organizacyjnymi i Instytucjami Kultury) wyniesie około 120 tys. zł.   

9. W dniu 23 października 2019 roku zostało wszczęte postępowanie na realizację zadania pn. 

„Budowa budynku zarządzania i monitoringu imprez sportowych  

w MOSiR w Rypinie”. Termin składania ofert wyznaczono na 6 listopada 2019 roku. 

10. W przeprowadzonym postępowaniu na realizację zadania pn. Budowa sieci komputerowej w 

Zespole Szkolno-Przedszkolnym nr 1 – Szkole Podstawowej nr 1  

im. mjr. Henryka Sucharskiego w oznaczonym terminie wpłynęła jedna oferta, która prawie o 40 % 

przekroczyła kwotę jaką Zamawiający zamierza przeznaczyć na sfinansowanie zamówienia tj.120 

000,00 zł. Wobec powyższego postępowanie zostało unieważnione i wszczęto kolejne postępowanie. 

11. W dniu dzisiejszym podpisaliśmy aneks do Umowy z Wykonawcą na zadaniu pn. Chodnik i 

ścieżka rowerowa przy ul. Mławskiej (odcinek Lissowskiego - tory kolejowe) przesuwający termin 

wykonania z 23 października 2019 roku na 2 grudnia 2019 roku. Zmiana terminu została wymuszona 

koniecznością podpisania dodatkowego porozumienia z ZDW i Urzędem Marszałkowskim w sprawie 

przejęcia pasa drogowego na czas trwania robót. Wymagało to m.in. uchwały rady miasta i uchwały 

sejmiku wojewódzkiego. Bez tego przejęcia niemożliwe było prowadzenie robót w pasie drogowym. 

Nie jest to sytuacja zawiniona przez Wykonawcę więc przesunięcie terminu jest uzasadnione.     

Burmistrz  Informował ponadto :  

1. 4 września- w Środowiskowym Domu Samopomocy po raz kolejny odbył się konkurs 

kulinarny „Kulinariada”. Dziękuję za zaproszenie i zorganizowanie spotkania integrującego 

podopiecznych okolicznych Domów Samopomocy.  

2. 5 września- odbyła się 10. inauguracja roku akademickiego Uniwersytetu Każdego Wieku.  

3. 7-8 września odbyły się kolejne Targi Rypin Agra połączone z Dożynkami Powiatowymi. 

Wydarzenie objął Patronatem Narodowym Prezydent RP Pan Andrzej Duda. W programie tradycyjnie 

nie zabrakło występów artystycznych, wyborów Miss Agra, koncertów oraz wystaw rolniczo-



ogrodniczych. Dziękuję wszystkim organizatorom za przygotowanie tego wydarzenia, a mieszkańcom 

za liczny udział.  

4. 10 września odbyło się przekazanie symbolicznych czeków w ramach Funduszu Dróg 

Samorządowych. Decyzją Premiera RP nasze miasto otrzymało maksymalne 80% dofinansowanie na 

przebudowę ulic Cholewińskiego i Koszarowej oraz Zduńskiej, Garncarskiej i ks. Chojeckiego.  

5. 11 września- odbyło się spotkanie informacyjne związane z projektem pomocy osobom 

pokrzywdzonym, realizowanego w ramach Funduszu Sprawiedliwości.  

O założeniach  projektu opowiedziała Prezes Zarządu Fundacji Dies Mei Magdalena Stajuda. W 

ramach projektu Fundacja Dies Mei od kilku miesięcy prowadzi w Urzędzie Miasta stacjonarny punkt 

dla osób pokrzywdzonych przestępstwem, oferując pomoc prawną, psychologiczną, socjalną i 

mieszkaniową. Dyżur odbywa się w każdy wtorek w godzinach 7:30- 11:30. 

6. 20-21 września- w Rypińskim Centrum Sportu odbyła się Plus Liga Piłki Siatkowej. Było to 

wyjątkowe wydarzenie sportowe, na wysokim poziomie, które odbyło się ku pamięci zmarłego 

Prezesa Firmy Damix Andrzeja Krzemińskiego.  

7. 25 września- w Urzędzie Miasta odbyło się spotkanie dotyczące zagadnień związanych z 

Fotowoltaiką. Mowa była m.in. o możliwości łączenia fotowoltaiki z pompami ciepła i klimatyzacją, a 

także możliwościach dofinansowań do instalacji fotowoltaicznych. Poruszony został także temat 

odnawialnych źródeł energii i tzw. uchwały antysmogowej.  

8. 28 września- na placu przy ul. Nowy Rynek swoje studio miała radiowa Jedynka, skąd 

nadawana na żywo była audycja „Jedyne takie miejsce”. Była to doskonała okazja do promocji 

naszego miasta. Poza audycją na żywo, dziennikarze przygotowali dla mieszkańców szereg atrakcji i 

zabaw.  

9. 28 września- na Targowisku Miejskim zorganizowaliśmy wydarzenie pn. „Weekend z polską 

żywnością”, które objął honorowym patronatem Minister Rolnictwa i Rozwoju Wsi Pan Jan Krzysztof 

Ardanowski. Poza występami artystycznymi dla mieszkańców przygotowaliśmy wystawy z degustacją 

polskiej i zdrowej żywności. Wydarzenie było także okazją do oficjalnego otwarcia 

wyremontowanego w tym roku parkingu przy miejskim targowisku. Gwiazdą wydarzenia był zespół 

Weekend.  

10. 1 października- odbyła się Inauguracja Roku Akademickiego Uniwersytetu Trzeciego Wieku. 

W moim imieniu na inauguracji obecny był Przewodniczący Rady Miasta Rypin Sławomir Malinowski.  



11. 2 października- jako wyróżnienie dla naszego miasta Wojewódzki Fundusz Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej przekazał środki na zakup samochodu z napędem hybrydowym. 

Pojazd marki Toyota wykorzystywany będzie do tzw. Ekopatrolu, w tym do celów edukacyjnych oraz 

przeprowadzania kontroli przestrzegania przepisów w zakresie ochrony środowiska, kontroli palenisk 

w lokalach mieszkalnych w okresie zimowym, przeciwdziałania zanieczyszczeniu miejsc publicznych. 

Ponadto tego samego dnia wraz z Prezesem Zarządu WFOŚiGW Ireneuszem Stachowiakiem, 

podpisałem porozumienie w zakresie wspierania realizacji programu pn. „Czyste Powietrze”. 

Podpisane porozumienie ma przede wszystkim ułatwić mieszkańcom miasta przystąpienie do 

programu, poprzez udzielenie wsparcia doradczego w wypełnieniu wniosku o dofinansowanie, bez 

konieczności udawania się do siedziby WFOŚiGW w Toruniu.  

12. 3 września- odbył się Dzień Seniora w Klubie Seniora „Wrzosy”. Na spotkaniu reprezentował 

mnie Przewodniczący Komisji Kultury Tomasz Szczęsny.  

13. 5 października- uczestniczyłem w 45-leciu Klubu Seniora „Srebrny Włos”. Dziękuję za 

zaproszenie i wspólną zabawę.  

14. 6 października- w Skrwilnie i pobliskim Raku odbyły się uroczystości upamiętniające 

dokonane 80 lat temu niemieckie zbrodnie. Na uroczystościach reprezentował mnie Sekretarz Miasta 

Sławomir Kryszczuk.  

15. W dniach od 7 do 8 października br. miałem zaszczyt reprezentować nasze miasto podczas 

Kongresu 590, który odbył się w podrzeszowskiej Jasionce. Zorganizowane po raz czwarty 

wydarzenie, to forum wymiany idei i doświadczeń polskich specjalistów z zakresu biznesu, nauki, 

polityki i legislacji. Jednym z paneli, w którym miałem zaszczyt uczestniczyć była dyskusja na temat 

„Niewykorzystanego potencjału inwestycyjnego. Jak sprawić, aby procedury administracyjne 

wspierały przedsiębiorców”. Jednym z partnerów strategicznych wydarzenia była Grupa Cedrob S.A. 

Wyjątkowym wydarzeniem podczas Kongresu 590 była możliwość spotkania m.in. z Prezydentem RP 

Andrzejem Dudą i Prezesem Rady Ministrów Mateuszem Morawieckim. 

16. 10 października- uczestniczyłem w  Kongresie Kół Gospodyń Wiejskich, który odbył się w 

Rypińskim Centrum Sportu. Wydarzenie zorganizowane zostało m.in. przez Wiceminister Inwestycji i 

Rozwoju Panią Annę Gembicką.  

17. 11 i 14 października- odbyły się obchody z okazji Dnia Edukacji Narodowej. Podczas spotkań z 

pracownikami oświaty oraz uczniami rypińskich szkół miałem zaszczyt wręczyć nagrody, 

podziękowania i przekazać najlepsze życzenia.  



18. 17 października- uczestniczyłem w spotkaniu Koła Polskiego Związku Niewidomych w Rypinie 

z okazji Dnia Białej Laski. Dziękuję za zaproszenie i wspólną zabawę.  

19. 18 października-w naszym mieście odbyły się uroczystości z okazji 80. rocznicy zbrodni 

niemieckich. W moim imieniu w uroczystościach udział wziął Sekretarz Miasta Sławomir Kryszczuk.  

20. 19 października- w Rypińskim Domu Kultury odbył się przegląd muzycznych zespołów 

artystycznych Do Re Mi Seniora. Dziękuję zespołom za udział.  

21. 21 października- Miejsko-Powiatowa Biblioteka Publiczna zorganizowała Galę finałową 

kolejnej edycji Rypińskiego Albumu Poetyckiego.   

22. Budżet Obywatelski- poznaliśmy wyniki tegorocznej edycji Budżetu Obywatelskiego.  

Zwycięzcą głosowania został projekt pod nazwą „Poprawa bezpieczeństwa poprzez wyrównywanie 

barier architektonicznych przed Przedszkolem Miejskim Nr 2 w Rypinie”, na który zagłosowało 208 

osób. Drugi z projektów, który zostanie zrealizowany w przyszłym roku to „Ekologiczne znaczy 

logiczne - eko kosze w Rypinie”. Projekt otrzymał 161 głosów. Dziękujemy wnioskodawcom za 

złożone projekty, a mieszkańcom, którzy oddali głosy za spełnienie obywatelskiego obowiązku.  

23. Jutro o godz. 17:00 przy ul. E. Orzeszkowej odbędzie się oficjalne otwarcie Psiego Parku. 

Inwestycja została zrealizowana w ramach zeszłorocznej edycji Budżetu Obywatelskiego. Serdecznie 

zapraszam mieszkańców wraz ze swoimi czworonożnymi przyjaciółmi na otwarcie.  

24. W sobotę w Rypińskim Domu Kultury odbędzie się koncert zespołu Sorry Boys, twórców 

przeboju „Absolutnie, absolutnie”. Gośćmi zespołu będą tancerze: rypinianka Julia Szałwińska i Żora 

Korolyov. Warszawska grupa przyjedzie do Rypina w ramach ogólnopolskiej trasy promującej album 

„Miłość”.  

25. Trwają przygotowania do obchodów dnia 11 listopada, czyli kolejnej rocznicy Odzyskania 

przez Polskę Niepodległości. Tradycyjnie tego dnia, po południu zorganizujemy piknik rodzinny „Na 

świętego Marcina najlepsza gęsina z Rypina”, na który już dziś serdecznie zapraszam. Gościem 

honorowym tego wydarzenia będzie Prezydent RP Pan Andrzej Duda.   

Informował  też nt. działań Wydziału Oświaty  :  

1. Wydano 128 decyzji przyznających  stypendium szkolne.  

2. Opracowano  projekty planów finansowych zespołów szkolno – przedszkolnych i MZOO na 

2020r.  



3. Złożono wnioski końcowe rozliczające dwa projekty unijne, których realizacja zakończyła się 

30 września:  Przedszkole jutra – II etap na kwotę 296 662,5 zł oraz Szkoła Jutra na kwotę 3 132 

888,88 zł.   

4. Do końca dobiega realizacja projektu POLSKA CYFROWA o wartości 150 000 zł, którego celem 

było podniesienie kompetencji cyfrowych mieszkańców. Z oszczędności projektowych zwiększyliśmy 

liczbę uczestników o 36 tj. z 300 do 336.   

5. Finiszuje także projekt realizowany we współpracy z WFOŚ o wartości 75 000 zł - 

EKOLOGICZNY RYPIN – skierowany do 2500 mieszkańców Rypina w wieku od 3 lat                            ( 3 

godzinne zajęcia dotyczące segregacji śmieci lub czystego powietrza objęły wszystkich 

przedszkolaków, uczniów szkół podstawowych i grupę dorosłych mieszkańców Rypina).  

6.   Zakończono realizacje kolejnego projektu we współpracy z WFOŚ – budowa ścieżki 

edukacyjnej przy PM nr 3 na kwotę 38 181,66 zł.  

7. W trakcie realizacja dotacji z Fundacji ORLEN (cały projekt  220 000 zł z tego 100 tys dotacji 

na zakup sprzętu ICT i 120 000 zł środków JST na budowę sieci wewnętrznej IST w SP nr 1 na ul. 3 

Maja 3)  oraz dotacji z fundacji LOTTO na kwotę 60 000 zł  ( szeroki wachlarz działań  kierowanych do 

seniorów).  

8. Rozpoczęto realizację kolejnych 4 projektów : Szkoła Miłośników Robotyki przy SP nr 1 na 

kwotę 52 700 zł,  Szkoła Miłośników Robotyki przy SP nr 3 na kwotę 52 700 zł, Szkoła jutra – II edycja 

na kwotę 120 000 zł oraz Okno na zawód przyszłości na kwotę 1 737 612,79 zł. 

   

Ad.3 

Przewodniczący Komisji  informowali nt. prac komisji . Wszystkie Komisje  odbyły po 1 posiedzeniu   

zgodnie z planem pracy komisji , oprócz tego  jedno wspólne posiedzenie , na którym  opiniowano  

sprawy na dzisiejszą sesje Rady.  

 

Ad.4 

 Przewodniczący Rady Miasta Rypin  informował nt. oświadczeń majątkowych  osób zobowiązanych  

do ich złożenia  zgodnie  z art. 24h ustawy o samorządzie gminnym.  Zostało złożonych  14 

oświadczeń  radnych . Szczegółowa informacja stanowi  zał. nr  7  do  protokołu.  

 



Ad.5 

 Burmistrz Miasta Rypin  informował nt. oświadczeń majątkowych  osób zobowiązanych do ich 

złożenia zgodnie z art. 24 h ustawy o samorządzie gminnym . 

Szczegółowa informacja stanowi  zał. nr  8  do protokołu.  

 

Ad. 6  

 Skarbnik Miasta  Rypin  informowała o  wykonaniu budżetu miasta  Rypin za I półrocze  2019 roku. 

Informowała m,inn, że w wyniku realizacji budżetu  w okresie objętym informacją  na planowaną  

kwotę 82.712.140,23 zł osiągnięto dochody  w wysokości  40.795.735,56 zł , co stanowi  49,32 % 

planu.  Szczegółowe  wykonanie dochodów  w poszczególnych działach , rozdziałach  i paragrafach 

klasyfikacji  budżetowej  przedstawia  załącznik  nr 1 do  szczegółowej informacji  o wykonaniu 

budżetu miasta Rypin  za I półrocze   2019r.   

Na plan  wydatków  w kwocie 87.304.674,88 zł  wykonanie wyniosło 37.225.145,18 zł  co stanowi  

42,64 %. Szczegółowe  wykonanie  planu wydatków  w poszczególnych paragrafach , rozdziałach  i 

działach klasyfikacji budżetowej  zostało  przedstawione w załączniku nr 2  do  w/w informacji.  

 Szczegółowa informacja stanowi zał. nr   9 do protokołu.  

Zarządzenie  Nr 112/2019 Burmistrza Miasta Rypin z dnia  26 sierpnia  2019 roku w sprawie 

przedstawienia  informacji o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy  Finansowej Gminy Miasta 

Rypin  na lata 2019-2027, w tym o przebiegu  realizacji przedsięwzięć za I półrocze  2019 roku zostało 

opublikowane  na stronie  Urzędu Miasta  w Biuletynie  Informacji publicznej.  

 

Ad.7 

 Dyrektor MZOO p. Małgorzata Świtalska  informowała   o stanie realizacji zadań oświatowych w roku 

szkolnym 2018-2019. Obowiązek  sporządzenia  i przedstawienia informacji o stanie realizacji zadań 

oświatowych  Gminy w roku szkolnym wynika z dyspozycji  przepisów prawa oświatowego. 

Informację przedstawia  organ wykonawczy  organowi  stanowiącemu.  Celem informacji   o  stanie  

realizacji  zadań oświatowych  jest przedstawienie  zwięzłego  obrazu stopnia  realizacji   przez miasto  

podstawowych  zobowiązań  w obszarze  oświaty  w roku szkolnym  2018/2019. 



 Pani Świtalska informowała nt. podstawowych uregulowań  prawnych  organu prowadzącego , 

demografii, organizacji przedszkoli w roku szkolnym 2019/2019, organizacji szkól podstawowych , 

gimnazjum i liceum plastycznego, liczby zatrudnionych  pracowników pedagogicznych  oraz 

administracji i obsługi  w poszczególnych  zespołach  szkolno-przedszkolnych , etatach losowych.  

Ponadto przedstawiła warunki  nauczania w przedszkolach i szkołach , realizacje  obowiązku 

szkolnego i przedszkolnego. Pani Dyrektor ponadto informowała  nt. inicjatyw  organu prowadzącego  

na rzecz oświaty , wyników  egzaminu gimnazjalnego. , wyników egzaminu w skali  staninowej , 

wyników  sprawdzianu  ośmioklasisty., wyników matur i egzaminu  dyplomowanego  2019 . Na koniec  

poinformowała  o działaniach  podejmowanych  przez szkoły nakierowanych na  kształcenie  uczniów. 

Szczegółowa  informacja  stanowi  zał. nr  10 do protokołu.   

Po wysłuchaniu informacji, odbyło się oficjalne pożegnanie  p. Dyrektor Świtalskiej , która przechodzi 

do pracy   do Urzędu Miasta w Brodnicy , też na stanowisko  oświatowe.  

 Pan burmistrz podziękował za wiele lat wspólnej owocnej pracy, ponad i pomimo różnic 

politycznych. Do życzeń przyłączyli się radni, dyrektorzy jednostek podległych miastu, prezesi spółek 

miejskich oraz pracownicy Urzędu Miasta.  

Pani Świtalska również dziękowała  za wspólne 13 lat pracy  wszystkim  z którymi  miała przyjemność 

pracować. Szczególne słowa podziękowania  kierowała pod kątem obecnego Burmistrza Miasta p. 

Pawła Grzybowskiego . 

Pan burmistrz podziękował też  dyr.  Grzegorzowi Ziomkowi za kilkuletnią pracę  na rzecz 

prowadzenia Rypińskiego Domu Kultury. Do podziękowań przyłączyli się radni, przedstawiciele 

jednostek podległych miastu oraz p. Aleksandra Błaszczak w imieniu pana Starosty i Zarządu Powiatu 

Rypińskiego. 

Przewodniczący  Rady ogłosił przerwę  w obradach  zapraszając wszystkich na słodki poczęstunek . 

 

Ad.8a 

Przewodniczący Rady Miasta informował , że  wybory na ławników  do Sądu  Rejonowego  odbywają 

się  na podstawie  ustawy  z 2001 roku  - prawo o ustroju  sądów  powszechnych.  Rada Miasta Rypin 

w terminie  do dnia 30 października dokonuje wyboru ławników  na kadencję  2020-2023 w 

głosowaniu tajnym . Prezes  Sądu Rejonowego w Rypinie poinformował   o 2 osobach  wybieranych 

przez Radę na ławników.  Na  ławników  zgłoszonych zostało   2 kandydatów. W tym celu Rada Miasta  

musi podjąć  uchwałę w sprawie  ustalenia regulaminu  głosowania  w wyborach  ławników  do Sądu 



Rejonowego  w Rypinie. Jest to projekt  uchwały  Nr  XIII/97/2019 , który radni otrzymali  w 

ustawowym terminie. Dodał, że regulamin  głosowania  dostosowany został  do tej sytuacji, gdzie  

zgłoszono  2 kandydatów  i radni dokonują wyboru również 2 kandydatów.  

Poddał projekt uchwały  pod głosowanie. Jest pozytywna opinia radcy prawnego.  

Rada Miasta Rypin  14 głosami „za „  jednogłośnie  ( 1 radny nieobecny na sali podczas głosowania ) 

podjęła uchwałę Nr XIII/97/2019 w sprawie  ustalenia regulaminu  głosowania  w wyborach  

ławników  do Sądu Rejonowego  w Rypinie.  

Uchwała  Nr  XIII/97/2019  stanowi zał. nr  11 do protokołu.  

Protokół głosowania imiennego stanowi  zał. nr 12  do  protokołu.  

 

Ad.8b 

Przewodniczący  Rady informował, że zgodnie   z wymogami  ustawy Prawo o ustroju sądów  

powszechnych  należało  powołać  zespół  ds. zaopiniowania kandydatów  na ławników. Zespól ten 

Rada Miasta powołała uchwałą Nr IX/70/2019. Przewodniczącą Zespołu  została p. Barbara Górecka.  

Poprosił p. Górecką   o  przedstawienie opinii Zespołu.  

Pani Barbara Górecka  przedstawiła szczegółową opinie  Zespołu informując, że  zdaniem Zespołu  

obydwoje kandydaci spełnili  warunki określone  w art. 158 § 1 ustawy Prawo o ustroju sądów 

powszechnych  mówiące o tym, że ławnikiem może  być wybrany  ten, kto  :  

1) posiada obywatelstwo polskie i korzysta z pełni praw cywilnych i obywatelskich, 

2) jest nieskazitelnego charakteru, 

3) ukończył 30 lat, 

4) jest zatrudniony, prowadzi działalność gospodarczą lub mieszka w miejscu kandydowania co 

najmniej od roku, 

5) nie przekroczył 70 lat, 

6) jest zdolny, ze względu na stan zdrowia, do pełnienia obowiązków ławnika, 

7) posiada co najmniej wykształcenie średnie lub średnie branżowe. 

 W ocenie Zespołu  kandydaci  spełniają też warunki  określone  w art. 159 § 1 mówiące o tym, kto nie  

może być  ławnikiem ;  



1) osoby zatrudnione w sądach powszechnych i innych sądach oraz w prokuraturze, 

2) osoby wchodzące w skład organów, od których orzeczenia można żądać skierowania sprawy na 

drogę postępowania sądowego, 

3) funkcjonariusze Policji oraz inne osoby zajmujące stanowiska związane ze ściganiem przestępstw i 

wykroczeń, 

4) adwokaci i aplikanci adwokaccy, 

5) radcy prawni i aplikanci radcowscy, 

6) duchowni, 

7) żołnierze w czynnej służbie wojskowej, 

8) funkcjonariusze Służby Więziennej, 

9) radni gminy, powiatu i województwa. 

 Pani Przewodnicząca Zespołu  informowała też, że  wszyscy  spełnili warunki  art. 162 § 1-2-5 ustawy 

określające  wymogi  co do złożonych dokumentów  ( karta zgłoszenia  wraz z załączonymi 

dokumentami ). 

Ponadto Zespół  wydał opinię  o kandydatach w oparciu  o informacje uzyskane od  Komendanta 

Wojewódzkiego Policji  w Bydgoszczy.  

Opinia  Zespołu  stanowi  zał. nr 13  do  protokołu.  

 

Ad. 8 c 

W celu przeprowadzenia  wyborów  Rada Miasta  musiała powołać  komisje  skrutacyjną . Radni 

zgłaszali kandydatury . 

Radny p. Tomasz Szczęsny  zgłosił kandydaturę  radnego p.  Bartosza Sobierajskiego. Wyraził zgodę.  

Radna p. Barbara Górecka  zgłosiła  kandydaturę radnego  p. Tomasza Szczęsnego. Wyraził zgodę. 

Z kolei radny p.   Tadeusz Dworzyński  zgłosił kandydaturę  radnej p. Barbary Góreckiej, która również  

wyraziła zgodę. Komisja  spośród  siebie wybrała na przewodniczącego komisji p. Barbarę  Górecką . 

Przewodniczący Rady poddał pod  głosowanie  skład  Komisji Skrutacyjnej.  



 Rada Miasta  Rypin   13 głosami „za „ , przy 1  „wstrzymującym „   powołała komisje  skrutacyjną  

w składzie  :  

Barbara  Ewa   Górecka    –      Przewodniczący Komisji 

Tomasz Tadeusz Szczęsny  -     członek komisji 

Bartosz Sobierajski             -      członek komisji  

Protokół głosowania imiennego stanowi   zał. nr  14 do protokołu.  

Komisja skrutacyjna udała się  w celu przygotowania kart do głosowania.  

Przewodniczący Rady Miasta  ogłosił  przerwę w obradach sesji.  

 

Ad. 8d 

Po przerwie komisja skrutacyjna  rozdała radnym  karty do głosowania, przygotowane zgodnie  z 

wcześniej  uchwalonym regulaminem głosowania.  

Radni dokonali głosowania  w miejscu do tego  wyznaczonym , następnie członek komisji Skrutacyjnej  

po kolei wyczytywał  nazwiska radnych , którzy wrzucali  karty do glosowania  do urny ustawionej na 

sali obrad.   

Po dokonaniu głosowania , Komisja Skrutacyjna  udała się w celu  przeliczenia głosów  i sporządzenia 

protokołu  głosowania.  

Ogłoszono 10 –minutową  przerwę.  

Po przerwie  Przewodnicząca  Komisji Skrutacyjnej  p. Barbara  Górecka  odczytała  protokół  z 

ustalenia wyników  głosowania  w wyborach ławników  do Sądu Rejonowego w Rypinie  na kadencję  

2020-2023. W głosowaniu tajnym  radni dokonali  wyboru  2 ławników  : p. Grażyny  Teresy 

Kalinowskiej  i p. Grażyny Jolanty   Trzcińskiej.  

Protokół Komisji Skrutacyjnej  wraz z  kartami do głosowania stanowi  zał. nr  15 do  protokołu.  

 

Ad.8e 

Przewodniczący Rady    przedstawił projekt uchwały  Nr  XIII/98/2019  w sprawie wyboru  ławników  

do Sądu Rejonowego  w Rypinie  odczytując  nazwiska wyżej  wybranych osób, po czym  poddał 

projekt  uchwały pod głosowanie.  



 Rada Miasta Rypin  15 głosami „  za „ jednogłośnie  podjęła uchwałę Nr XIII/98/2019  w sprawie 

wyboru  ławników  do Sądu Rejonowego  w Rypinie  . 

Uchwała Nr XIII/98/2019  stanowi  zał. nr  16  do protokołu.  

Protokół głosowania imiennego stanowi  zał. nr  17  do protokołu. 

 

Ad.9a 

Przewodniczący Rady Miasta  przedstawił projekt  uchwały  Nr XIII/99/2019 w sprawie przyjęcia  

przez Gminę Miasta Rypin  Samorządowej  Karty   Praw  Rodzin . 

 Jest pozytywna opinia Komisji Rady  Miasta Rypin  oraz radcy prawnego pod względem  formalno-

prawnym. 

 Radny p. Furman pytał , czy ten projekt uchwały  był opiniowany przez radcę  prawnego? 

Przewodniczący Rady wyjaśniał, że  taka opinia była. 

Rada Miasta Rypin  8  głosami „za „  przy 6  „przeciw „  i   1 „wstrzymującym „   podjęła uchwałę Nr 

XIII/99/2019 w sprawie przyjęcia  przez Gminę Miasta Rypin  Samorządowej  Karty   Praw  Rodzin . 

Uchwała Nr XIII/99/2019  stanowi  zał. nr  18 do  protokołu.  

Protokół głosowania imiennego stanowi  zał. nr 19  do protokołu.  

 

Ad. 9b 

Przewodniczący Rady  Miasta Rypin  przedstawił  projekt uchwały  Nr  XIII/100/2019  w sprawie  

udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi  Rypińskiemu na realizację zadania  pn. Przebudowa  

odcinka  drogi powiatowej  nr  2118C-  Szafarnia – Wąpielsk- Długie – Rypin  (ul. Piaski),  

Jest pozytywna opinia Komisji Rady  Miasta Rypin  oraz radcy prawnego pod względem  formalno-

prawnym.  

Radca prawny p. Jacek  Cędrowski  zwracał uwagę  na   błąd w  przypisie   dot. podstawy prawnej, 

gdzie jest podana zmiana w Dz.  Ustaw, która  jeszcze nie obowiązuje. Tak więc   zmiany  ustawy o 

samorządzie gminnym  zostały ogłoszone  w Dz. U. z 2019 r. poz. 1309 i poz. 1696.  Dotyczy to 

również  innych projektów  uchwał.  

Przewodniczący  Rady  poddał pod głosowanie w/w  projekt uchwały.  



Rada Miasta Rypin  15  głosami  „za „ jednogłośnie  podjęła uchwałę Nr  XIII/100/2019  w sprawie  

udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi  Rypińskiemu na realizację zadania  pn. Przebudowa  

odcinka  drogi powiatowej  nr  2118C-  Szafarnia – Wąpielsk- Długie – Rypin  (ul. Piaski), 

Uchwała Nr XIII/100/2019  stanowi  zał. nr  20 do  protokołu.  

Protokół głosowania imiennego stanowi  zał. nr  21 do protokołu. 

 

Ad.9c 

Przewodniczący Rady Miasta  przedstawił projekt uchwały   Nr  XIII/101/2019 w sprawie  przyjęcia 

wniosku  o dofinansowanie do realizacji . 

Jest pozytywna opinia Komisji Rady  Miasta Rypin  oraz radcy prawnego pod względem  formalno-

prawnym.  

 Dyrektor  MZOO p. Świtalska  informowała, że należy  w projekcie uchwały  dokonać korekty kwot. 

Chodzi o kwotę  wydatków  kwalifikowanych  w wysokości  1737612,79 zł  i wnioskowane 

dofinansowanie  w kwocie  1563851,51 zł . 

Przewodniczący Rady  poddał pod głosowanie  projekt w/w  uchwały wraz  z poprawką. 

Rada Miasta Rypin  15   głosami „za „ jednogłośnie  podjęła  uchwałę  Nr  XIII/101/2019 w sprawie  

przyjęcia wniosku  o dofinansowanie do realizacji . 

Uchwała Nr XIII/101/2019  stanowi  zał. nr  22 do  protokołu.  

Protokół głosowania imiennego stanowi  zał. nr 23  do protokołu. 

 

Ad.9d 

Przewodniczący  Rady Miasta przedstawił projekt uchwały  Nr XIII/102/2019 w sprawie  wyrażenia 

zgody  na przeznaczenie  nieruchomości do  sprzedaży,  

Jest pozytywna opinia Komisji Rady  Miasta Rypin  oraz radcy prawnego pod względem  formalno-

prawnym.  

Rada Miasta Rypin   13 głosami  „za „ przy 2  „wstrzymujących „  podjęła uchwałę Nr XIII/102/2019 

w sprawie  wyrażenia zgody  na przeznaczenie  nieruchomości do  sprzedaży. 

 



Uchwała Nr XIII/102/2019  stanowi  zał. nr 24  do  protokołu.  

Protokół głosowania imiennego stanowi  zał. nr  25 do protokołu.  

 

Ad.9e 

Przewodniczący  Rady Miasta  przedstawił  projekt uchwały  Nr  XIII/103/2019 zmieniającej  uchwałę 

w sprawie  uchwalenia budżetu miasta Rypin  na 2019 rok .        

Jest pozytywna opinia Komisji Rady  Miasta Rypin  oraz radcy prawnego pod względem  formalno-

prawnym.   

 Skarbnik Miasta informowała, że radni otrzymali jeszcze dodatkowe zmiany, które należy 

wprowadzić do budżetu zarówno po stronie dochodów jak i wydatków. Są one głównie związane z 

wnioskami dyrektorów i kierowników jednostek, np. o zwiększenie pozycji dochodów i wydatków 

związanych z realizacją zadań statutowych: 

- wniosek  Zespołu Szkolno-Przedszkolnego Nr 1 i 2 dot. zwiększenia planu dochodów z tytułu wpływu 

dochodów za wyżywienie. Te kwoty jednocześnie przełożone zostały na wydatki; 

- nowy projekt pn. „Okno na zawód przyszłości”, gdzie wcześniej radni podjęli uchwałę w sprawie 

przyjęcia wniosku o dofinansowanie do realizacji, musi to być wprowadzone do budżetu; 

- przesunięcie środków klasyfikacji budżetowej dla jednostki organizacyjnej MOSiR. Chodzi o 

zabezpieczenie środków na wynagrodzenie osób, tzw. animatorów sportu 

Skarbnik informowała też, że na wniosek burmistrza wprowadzono też zmiany:  

- wprowadzenie środków na dofinansowanie zakupu radiowozu dla KPP w Rypinie – kwota 15 000 zł;  

- sprawa monitoringu miasta. Wprowadzono kwotę do budżetu miasta w wysokości 15 000 zł. Kwota 

ta została zweryfikowana po komisji budżetu;  

- wprowadzono kwotę 20 000 zł – jest to przesunięcie kwoty między zadaniami. Chodzi o MOSiR, 

gdzie nie wykorzystano pełnej kwoty na dokumentację. Środki te mogą posłużyć na rewitalizację 

oczka wodnego, czy wymianę ogrodzenia.  

Radny p. Nowatkowski pytał o zwiększenie planu dochodów o 100 000 zł z tytułu wpłat za 

wyżywienie. Skąd się wzięła taka duża kwota? Odbiega to bardzo od rzeczywistości.  



Skarbnik Miasta wyjaśniała, że plan przedstawiony został przez księgową MZOO na początku roku i 

był to plan prognozowany. Może to rzeczywiście była kwota zawyżona, po analizie można stwierdzić, 

że te wpływy są większe i trzeba je przeznaczyć na wydatki. Nie da się wszystkiego przewidzieć.  

Pan radny Nowatkowski wrócił też do tematu przekazania środków na monitoring miasta. Komisja 

budżetu wydała opinię o przekazaniu na ten cel kwoty 22 000 zł. Teraz do budżetu została 

wprowadzona kwota 15 000 zł. Pytał, kto dokonał takiego szacunku?  

Pytał też o środki przeznaczone dla KPP, które samorządy już zadeklarowały takie wsparcie?  

Burmistrz odpowiadając co do sprawy monitoringu wyjaśniał, że nikt nie był wstanie na komisji 

ocenić, ile kosztuje taki sprzęt  dobrej technologii. Komendant Straży Miejskiej otrzymał niejako  

zadanie, aby to oszacować i stąd ta kwota. Jest przekonany, że wpłyną oferty na wykonanie tego 

monitoringu, gdyż takich firm jest niewiele. Dodał też, że miasto stara się obniżać koszty, o ile istnieje 

taka możliwość.  

W tym miejscu Przewodniczący Rady rzeczywiście potwierdził, że na komisji była mowa też o tym, 

żeby o ile można, zejść z tej kwoty. Informował też, co do udziału samorządów w dofinansowaniu 

zakupu radiowozu dla policji,  miasto Rypin partycypuje jako 3 samorząd.  

Radny p. Kędzierski wracał do zwiększenia dochodów z tytułu opłat za wyżywienie, gdzie takie same 

kwoty są w wydatkach. Pytał, czy te 140 000 zł zostanie wydatkowane na wyżywienie do końca roku 

(jest już październik), czy to będzie przeznaczone na inny cel?  

Skarbnik miasta wyjaśniała, że posiłki w szkołach są przygotowywane nie na podstawie osiągnięcia 

zysku tylko wsadu do kotła. Nie ma żadnego zarobku. Jest to zgodne z prawem.  

Burmistrz dodał, że do stołówek dokładane jest dużo środków. Jest przygotowywanych prawie 560 

obiadów. Poddawał pod wątpliwość, czy nie zrezygnować z obiadów wydawanych na zewnątrz. Być 

może trzeba będzie też dowozić obiady ze stołówki z ul. Sportowej do SP Nr 1. Na pewno w tym 

temacie odbędzie się dyskusja na komisji Rady . 

Po dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie  dodatkowe zmiany budżetowe. 

Rada Miasta Rypin  14 głosami „za „  jednogłośnie  przyjęła dodatkowe zmiany budżetowe. 

Protokół głosowania  imiennego  stanowi zał. nr 26 do protokołu.  

Następnie  Przewodniczący  Rady poddał pod głosowanie  w/w projekt uchwały  wraz z przyjętymi 

zmianami. 



 Rada Miasta Rypin   14 głosami „za „ jednogłośnie  podjęła  uchwałę  Nr  XIII/103/2019 zmieniającą  

uchwałę w sprawie  uchwalenia budżetu miasta Rypin  na 2019 rok .         

Uchwała Nr XIII/103/2019  stanowi  zał. nr  27 do  protokołu.  

Protokół głosowania imiennego stanowi  zał. nr  28 do protokołu. 

 

Ad.9f 

Przewodniczący Rady  Miasta  przedstawił projekt uchwały    Nr  XIII/104/2019   zmieniającej  

uchwałę  w sprawie uchwalenia  Wieloletniej Prognozy Finansowej  Gminy  Miasta Rypin  na lata  

2019-2027 .  

Jest pozytywna opinia Komisji Rady  Miasta Rypin  oraz radcy prawnego pod względem  formalno-

prawnym.   

Rada Miasta Rypin 14  głosami  „za „ jednogłośnie  podjęła uchwałę  Nr XIII/104/2019   zmieniającą 

uchwałę  w sprawie uchwalenia  Wieloletniej Prognozy Finansowej  Gminy  Miasta Rypin  na lata  

2019-2027 . 

Uchwała Nr XIII/104/2019  stanowi  zał. nr  29 do  protokołu.  

Protokół głosowania imiennego stanowi  zał. nr  30  do protokołu. 

 

Ad.9g 

Przewodniczący Rady Miasta  przedstawił projekt uchwały  Nr  XIII/105/2019  w sprawie  nadania 

nazwy  dla skweru przy ul.  Powstania Styczniowego  w Rypinie . 

Jest pozytywna opinia Komisji  Bezpieczeństwa Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska   oraz 

radcy  prawnego pod względem  formalno-prawnym . 

Radny p.  Nowatkowski  nawiązał  do wspólnego posiedzeniu komisji Rady, gdzie  dyskutowano  na 

temat nadania nazwy rondu. Pytał, skąd taki pośpiech w związku z nadaniem nazwy dla skweru?  

Dowiedział się, że dzisiaj ten projekt uchwały otrzymała  do zaopiniowania odpowiednia komisja i 

projekt od razu trafił na sesję. Sugerował, że może warto to jeszcze przemyśleć? Jeśli  bowiem Rada  

nada  nazwę „Odzyskania 100-lecia Niepodległości” skwerowi, to kwestia ronda rozwiązuje się sama. 

Przypomniał, że podczas wspólnego posiedzenia komisji zdania na ten temat były podzielone.  



Burmistrz Miasta wyjaśniał, że on jest autorem tego wniosku. Wyjaśniał, że wykup działki od Orlenu 

był w jego planach od wielu lat. Udało się kupić za bezcen działkę w środku miasta. Wspominał 

wielokrotnie  o tym skwerze, że będzie oddany na 100-lecie odzyskania niepodległości. Nigdy nie 

ukrywał, że chciałby, aby ten skwer tak się nazywał. Gdy  wniosek był składany przez p. Budzanowską 

i p. Danielę Kędziorską przekazał im tę informację. Gdy dowiedział się, że pismo Stowarzyszenia 

Uniwersytetu Trzeciego Wieku zostało wycofane i to,  że przyjeżdża pan prezydent, uznał, że  może 

będzie to idealną okazją, aby  Prezydent mógł przeciąć wstęgę, gdyż skwer nie został jeszcze oddany.  

Przewodniczący Rady p.Malinowski  potwierdził,  że na jego ręce  wpłynęło pismo Uniwersytetu  

Trzeciego Wieku informujące o wycofaniu prośby o nadanie  nazwy ronda imieniem 100-lecia 

Odzyskania  Niepodległości.  

Pan Nowatkowski podkreślał,  że to, że udało się  kupić tę działkę, gdzie znajduje się  skwer , to 

bardzo dobre działanie. Szkoda jednak, że temat nazwy dla tego skweru nie został  przedyskutowany  

na komisjach Rady. Dzisiaj  radni stawiani są przed faktem dokonanym.  

Pan Przewodniczący podkreślił, że  właśnie  projekt uchwały  w tej sprawie jest procedowany, gdzie  

taka dyskusja może się  odbyć. Otworzył taką dyskusję.  

 Radny p. Dworzyński  przyznał, że rzeczywiście  odbywa się to wszystko szybko, nie mniej jednak  jest 

to piękne miejsce i  jak  najbardziej jest za  nadaniem  tej nazwy skwerowi.  

 Innych głosów  w dyskusji nie było, Przewodniczący  Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Rada Miasta Rypin  13 głosami  „ za „ przy  1  „wstrzymującym „  podjęła  uchwałę Nr  

XIII/105/2019  w sprawie  nadania nazwy  dla skweru przy ul.  Powstania Styczniowego  w Rypinie . 

Uchwała Nr  XIII/105/2019  stanowi zał.  nr 31  do protokołu.  

Protokół głosowania imiennego stanowi  zał. nr  32 do protokołu. 

Pan Burmistrz podziękował radnym.  

 

Ad. 9h 

Przewodniczący Rady  przedstawił projekt uchwały Nr  XIII/106/2019 w sprawie udzielenia  pomocy 

finansowej  Powiatowi  Rypińskiemu   na realizację zadania  pn. „Przebudowa odcinka  drogi 

powiatowej nr  228C Rypin – ul. Dworcowa  polegająca  na przebudowie  ciągu  pieszo-  rowerowego. 



Radny Szczęsny pytał, gdzie dokładnie będzie usytuowany trakt, o którym mowa w przedmiotowej 

uchwale? 

Pan Burmistrz wyjaśniał, że powiat realizuje to zadanie na prośbę miasta. Dodał, że jest to odcinek od 

ul. Dworcowej przy Zespole Szkół Nr 2 do przejścia przy sklepie „groszek” na strefę wspólnoty i 

następnie do miejsca, w którym znajduje się skwer pomiędzy ul. Dworcową a ul. Mławską. 

Przewodniczący  Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Rada Miasta Rypin  14 głosami „ za  „  jednogłośnie  podjęła  uchwałę  Nr XIII/106/2019 w sprawie 

udzielenia  pomocy finansowej  Powiatowi  Rypińskiemu   na realizację zadania  pn. „Przebudowa 

odcinka  drogi powiatowej nr  228C Rypin – ul. Dworcowa  polegająca  na przebudowie  ciągu  

pieszo-  rowerowego. 

Uchwała Nr  XIII/106/2019  stanowi zał.  nr  33  do protokołu.  

Protokół głosowania imiennego stanowi  zał. nr 34 do protokołu. 

 

Ad.10 

Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie od ostatniej sesji wpłynęło 1 zapytanie radnej p. 

Alicji Federowicz.  

Radny p.  Nowatkowski korzystając z obecności na sali przedstawicieli Zarządu Powiatu poruszył 

temat szpitala rypińskiego. Pytał, jak sytuacja szpitala wygląda w obecnej chwili i czy to prawda, że 

dług szpitala stale rośnie i czy plan naprawczy spowoduje, że sytuacja ulegnie poprawie?  

Przewodniczący Rady oddał głos p. Pawłowi Sobierajskiemu, który wyjaśniał, że sytuacja szpitala jest 

bardzo trudna. Mamy świadomość, że pewne środki, które były zabezpieczone w budżecie szpitala 

zniknęły, a miałaby duży wpływ na sytuację finansową placówki. Prawda jest taka, że szpital generuje 

straty. Został przygotowany plan naprawczy, który radni powiatowi niedawno otrzymali i są na etapie 

zapoznawania się z nim. Jest to obszerny dokument. Trudno mu dzisiaj wypowiadać się na temat 

treści tego planu.  

Pani Monika Kalinowska  - Dyrektor Biura Burmistrza  dodała, że plan naprawczy głównie zakłada 

cięcie kosztów. Jak wiadomo wszystko, co można było w tym kierunku zrobić już zrobiono i pozostaje 

jedynie obniżanie wynagrodzeń, a w obecnej sytuacji, gdzie brakuje personelu medycznego nie jest 

to dobrym pomysłem. Plan naprawczy zakłada głównie pozyskiwanie nowych źródeł finansowania.  



Radny  p .Nowatkowski wyraził zaniepokojenie i apelował , aby nic nie odbywało się kosztem kadry 

medycznej.  

Pani Monika Kalinowska stanowczo zaprzeczyła, aby coś takiego padło z jej ust.  

Burmistrz dodał, że jest w Radzie Społecznej SP ZOZ i niezależnie od tego jaką odpowiedzialność 

poniosą osoby, które odpowiadają za zniknięcie z konta szpitala 3 mln zł, dzisiaj szpitale w całym 

kraju mają olbrzymi problem. Szpitale toną w długach. W obecnej sytuacji, kiedy na rynku brakuje 

lekarzy, to oni dyktują warunki i pracują tam, gdzie otrzymują najlepsze wynagrodzenie. Jeśli nie 

będzie lekarzy, trzeba będzie zamykać oddziały. Wygląda na to, że w tym systemie, który jest teraz, 

szpital będzie się zadłużał coraz bardziej.  

 

Ad.11 

Przewodniczący Rady  zamknął obrady  XIII sesji.  

Płyta z nagraniem obrad sesji  stanowi  integralną część protokołu.  

 

 

Protokołowała :                                                               Przewodniczący  Rady Miasta Rypin  : 

Mariola Małecka                                                                    Sławomir  Malinowski  

Joanna Cieszyńska  

 

 

 

 

 

           

 

 

 



 


